
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 27.01.2025 roku.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
6. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję. 
7. Ocena sytuacji związanej z jakością powietrza na terenie gminy we współpracy z ROŚ. 
8. Sprawy bieżące. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodniczący K. Czaczyk otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 
Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził 
prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. 
 
Ad. 5. 
Protokół z dnia 25.11.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 

• Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

 
ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały. 
 

• Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 

ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały. 
 
Radny R. Banaszak przypomniał wypowiedź z-cy wójta I. Ciok z grudnia 2024 roku o tym, że gmina 
kończy współpracę we wszystkich miejscowościach z właścicielami pojemników na odzież. Były 
też rozpatrywane różne warianty, aby nie iść w złym kierunku. Zdaniem radnego omawiane 
projekty uchwał wskazują na to, że gmina idzie w złym kierunku, ponieważ dochodzić będzie do 
sytuacji, kiedy tekstylia zaczną się pojawiać przy drogach, w lesie, przy parkingach. Nikt z siatką 
ubrań nie będzie jechał np. z Biedruska na PSZOK. Już dawno powinno się o tym pomyśleć tak 



samo, jak o zwiększeniu opłaty za selektywną zbiórkę śmieci. Kwota już dawno się nie zmieniała, 
a gmina coraz więcej dopłaca.  
 
ROŚ W. Orczewski oznajmił, że pomysł na tę chwilę jest taki, aby usunąć pojemniki i aby firmy 
posiadające pojemniki dostarczały mieszkańcom worki. Gmina obawia się tego, aby tekstylia nie 
uciekły z systemu, ponieważ ww. firmy nie będą tego odbierały jako odpad, a jako ubranie. Ważne 
dla gminy jest to, żeby zbiórkę ubrań przejął ZGK i on dostarczał worki. Może uda się wypracować 
rozwiązanie w ciągu kilku tygodni. Będzie odpowiednia informacja dla mieszkańców. Omawiane 
projekty uchwał porządkują stan prawny z dniem 01.01.2025 roku i wpisane są w nich obowiązki 
po stronie mieszkańców.   
 
Mieszkaniec zaproponował dwa rozwiązania: odkupienie przez gminę pojemników do których 
mieszkańcy już się przyzwyczaili lub dodatkowy worek na tekstylia dla każdego mieszkańca, który 
będzie wystawiany z pozostałymi odpadami.  
 
ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że na ten temat trwają rozmowy i na ten moment ZGK szuka 
odbiorców odpadów (tekstyliów).   
 
Posiedzenie komisji opuścił radny A. Bartkowiak.(00:33:14) 
 
Na pytanie radnej M. Weymann dotyczące tekstu jednolitego Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Suchy Las, ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że z pewnością o tym 
pomyśli bo sam zauważa, że zmian jest coraz więcej i mieszkaniec może mieć problem  
z odnalezieniem całości.   
 
Przewodniczący K. Czaczyk zapytał, czy będą dodatkowe kontrole, czy tekstylia nie trafiają  
do odpadów zmieszanych? 
 
ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że będzie to robione w miarę możliwości, ale generalnie można 
kontrolować sposób i spełnianie obowiązku przez mieszkańców jeśli chodzi o selektywną zbiórkę 
odpadów, czyli to co jest w workach. 
 
Radny J. Dudkiewicz zauważył, że przy wspólnotach wielokrotnie pojemniki nie są w pełni 
wypełnione i zapytał, czy nie warto byłoby stworzyć mini wspólnego miejsca dla wspólnot 
(wspólnota dla wspólnot), żeby nie mnożyć ilości kontenerów często stojących pustych. 
 
ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że takie rozwiązania funkcjonują np. na os. Poziomkowym  
(3 klatki wrzucają odpady do wspólnych kubłów). Dyskusja zaczyna się w momencie, kiedy 
odpady są źle posegregowane i kogo wówczas wezwać do odpowiedzialności?  
Radny R. Banaszak dodał, że przecież każda wspólnota chce mieć kontener na swoim terenie  
i pod kontrolą, żeby nie dostać zwiększonej opłaty za złe segregowanie.  
 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Suchy Las został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 



Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi został 
zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 
Radny R. Banaszak zapytał kiedy referat komunalny będzie wysyłał informację na temat cofnięcia 
zgód dotyczących kontenerów zlokalizowanych na terenie gminy?  
 
ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że takie ustalenia są, ale nie zna szczegółów.  
 
Radny R. Banaszak zapytał kierownika ROŚ, czy analizował już kwestię zwiększenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi? 
 
Na pytanie odpowiedział wójt G. Wojtera informując, że informacja o zwiększeniu powinna być 
podana oczywiście z odpowiednim wyprzedzeniem. Będzie rozważana możliwość 
przedstawienia w połowie roku zmiany ceny po to, żeby obowiązywała ona od 01.01.2026 roku. 
Kwota jeszcze nie jest znana.  
 
Radny R. Banaszak zaznaczył, że radni woleliby, aby podwyżki były częstsze z niższymi kwotami, 
niż jedna podwyżka z wysoką kwotą.  
 
Ad. 7. 
 
ROŚ M. Brzozowski poinformował członków komisji, że nie ma wielu zgłoszeń od mieszkańców  
w temacie złej jakości powietrza. Do straży gminnej również wiele zgłoszeń nie wpływa.  
Jeśli zgłoszenie się pojawi, to wówczas podejmowana jest kontrola. Przy jednej z kontroli 
mieszkaniec użytkował piec bezklasowy.  
Kontrole na zgłoszenie od mieszkańców na złą jakość powietrza w latach 2021 – 2023: było 
przeprowadzonych 251 kontroli w temacie spalania nieodpowiednich substancji.  
Z terenu Suchego Lasu powiat dofinansował mieszkańcom 7 pieców gazowych, 2 na biomasę  
i 1 na pompę ciepła. Z gminnego programu były 4 piece na gaz, 1 na biomasę i 1 na pompę ciepła. 
Jeśli chodzi o Program Czyste Powietrze, to w roku ubiegłym bardzo zwiększyła się liczba 
wniosków o płatność. W roku 2023 wniosków było 10, a w 2024 roku wniosków było 40.  
Niestety dużo osób nie aktualizuje danych w CEEB.  
 
Radna M. Weymann zauważyła, że należy mieszkańcom przypominać o obowiązku aktualizacji.  
 
Radny R. Banaszak zapytał, czy eko patrol istnieje już w straży gminnej? 
 
ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że strażnicy szkolą się w temacie ekologii (m. in. szkolenia 
powiatowe).  
 
Ad. 8. 



Przewodniczący K. Czaczyk poinformował, że w systemie e-sesja pojawiło się sprawozdanie  
z działalności KPPOŚiSK zawierające informacje o tematach spotkań w roku ubiegłym i ilości 
zaopiniowanych uchwał. 
 
Wójt G. Wojtera oznajmił, że po ocenie prawnej i rozstrzygnięciu zostanie przedstawiona zmiana 
uchwały w sprawie regulaminu dla poczekalni w Golęczewie. Będzie wykreślona godzina.  
Nie ma potrzeby jej wpisywania.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Kacper Czaczyk 

 


